

## 研究論文

社會工作者之增強權能經驗：以婚暴防治場域為例 【國圖】

.....沈慶鴻(Ching Hung Shen)  
【Exploring Empowerment Experiences of Social Workers for Marital Violence】

臺灣家庭暴力防治服務方案的實施與轉變之探討 【國圖】

.....游美貴(Mei-Kuei Yu)  
【Elucidating Service Program Responses to Domestic Violence in Taiwan】

精神醫療團隊於莫拉克颱風災後心理重建之在地實踐經驗：兼論精神社工專業角色的省思 【國圖】

.....王美懿(Mei-Yi Wang)、林東龍(Dung-Long Lin)、陸悌(Ti Lu)  
【The Experience of Local Service of a Psychiatric Medical Team to Execute the Project of Psychological Rehabilitation after Typhoon Morakot, and Reflection on the Role of the Psychiatric Social Worker】

順從有時，抵抗有時：東南亞新移民女性家庭照顧經驗中的拉鋸與選擇  
【國圖】

.....鄭詩穎(Shih-Ying Cheng)、余漢儀(Hon-Yei Yu)  
【A Time to Submit and a Time to Resist: The Family Caregiving Struggle of New Immigrant Women from Southeast Asia】

## 研究議題

德國照護保險中的國家監督管理 【國圖】

.....周怡君(Yi-Chun Chou)、莊秀美(Hsiu-Mei Chuang)  
【State Supervision in Long Term Care Insurance in Germany】

找尋生命的希望：重症海洋性貧血患者疾病適應之研究 【國圖】

.....童伊迪(Yi-Ti Tung)  
【Adaptation to Severe Illness among People with Thalassemia Major】